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Zápisnica z výjazdového zasadnutia 

Predstavenstva Zväzu múzeí na Slovensku  

v Prešovskom samosprávnom kraji,  

konaného 12. novembra 2014 

 

 

Miesto konania: Prešov, Knižnica P. O. Hviezdoslava - Centrum regionálnych dokumentov 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

za predstavenstvo: Hyross (predseda), Bodorová, Demko, Hradecký, Hupko, Janoštínová, 

Kaczarová, Mičev, Miľanová,  

Ospravedlnení: Agócs, Greschová, Kochanová, Letenayová, Zahradníková 

za Prešovský samosprávny kraj (ďalej iba PSK) a členské múzeá z PSK: V. Fedič 

(Vihorlatské múzeum v Humennom, vedúci odboru kultúry PSK), M. Kobelák (zástupca 

vedúceho odboru kultúry PSK), M. Bekessová (Podtatranské múzeum v Poprade), E. 

Cintulová (Múzeum v Kežmarku), F. Gutek (Šarišské múzeum v Bardejove), M. Kotorová 

(Vlastivedné múzeum v Hanušovciach nad Topľou), D. Mikulík (Ľubovnianske múzeum - 

hrad v Starej Ľubovni), M. Sopoliga (SNM-Múzeum ukrajinskej kultúry vo Svidníku), A. 

Latta (Krajské múzeum v Prešove) 

 

Program: 

1. Otvorenie a privítanie 

2. Oficiálna časť rokovania 

a) príhovor predsedu ZMS 

b) príhovor vedúceho odboru kultúry PSK 

c) predstavenie činnosti múzeí v PSK 

d) diskusia 

e) rôzne 

3. Pracovná časť rokovania 

a) nominácia zástupcov ZMS do dotačných komisií MK SR 

b) žiadosti o granty na rok 2015 

c) zájazd do Poľska - informácia 

d) rôzne 

4. Záver 

 

Priebeh zasadnutia: 

 

K bodu 1: 

Predseda ZMS P. Hyross otvoril výjazdové zasadnutie Predstavenstva Zväzu múzeí na 

Slovensku (P ZMS), privítal prítomných členov P ZMS, riaditeľov múzeí z PSK i zástupcov 

odboru kultúry PSK. 

 

K bodu 2a:   

P. Hyross v krátkom príhovore pozdravil prítomných a poďakoval im za prijatie pozvania. 

Stručne predstavil činnosť ZMS v roku 2014 a plány na rok 2015. Zdôraznil ochotu ZMS 

participovať na riešení prípadných metodických problémov a ak to bude potrebné i 

pripravenosť hájiť záujmy jednotlivých členských múzeí. 

 

K bodu 2b: 
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Vedúci odboru kultúry PSK V. Fedič v príhovore zosumarizoval stav múzeí v zriaďovateľskej 

pôsobnosti PSK, politiku kraja voči kultúrnym inštitúciám s dôrazom na múzeá a načrtol 

plány odboru kultúry v nasledujúcich rokoch a odovzdal predsedovi ZMS ako dar novú 

reprezentatívnu publikáciu o PSK. Informoval, že prioritami kraja je podpora  spolupráce 

viacerých múzeí pri tvorbe výstav s cieľom dosiahnuť ich následné sprístupnenie v múzeách, 

ktoré na ich tvorbe participovali. Cieľom kraja je i vytvorenie plánu tvorby a financovania 

nových stálych expozícií jednotlivých múzeí. Zdôraznil, že cieľom kraja je hľadať rezervy vo 

financovaní kultúrnych zariadení s cieľom maximálneho využitia finančných prostriedkov, 

získavať na dofinancovanie odborných činností jednotlivých múzeí zdroje z dotačného 

systému MK SR a grantových schém Európskej únie. Na záver príhovoru ponúkol možnosť 

participácie múzeí v zriaďovateľskej pôsobnosti PSK na príprave publikácie „Veľká vojna 

1914 – 1918“, keďže v zbierkach múzeí kraja je zachovaných množstvo autentických 

predmetov k tejto téme. 

 

K bodu 2c: 

Riaditelia jednotlivých múzeí charakterizovali činnosť svojich organizácií, šírku a možnosti 

výkonu odborných múzejných činností, spôsob financovania, stav zbierkového fondu i 

personálne zabezpečenie chodu múzea, pričom: 

M. Bekessová (Podtatranské múzeum v Poprade) zdôraznila neutešený technický stav 

budovy, v ktorej múzeum sídli a personálnu poddimenzovanosť múzea, 

E. Cintulová (Múzeum v Kežmarku) vyzdvihla prínos projektu Digitálne múzeum pre 

ošetrenie zbierkového fondu múzea a informovala o aktívnej spolupráci s poľskými partnermi 

pri prezentácii múzea, 

F. Gutek (Šarišské múzeum v Bardejove) informoval o výnimočnosti rozsahu zbierkového 

fondu múzea (700 000 zbierkových predmetov) a špecifikách prevádzkovania múzejného 

zariadenia v prostredí kúpeľného mesta (napr. v prípade skanzenu obmedzenia pri chove 

zvierat z hľadiska ochrany spodných vôd alebo vplyv prevádzky kúpeľných budov na chod 

múzea), 

M. Kotorová (Vlastivedné múzeum v Hanušovciach nad Topľou) charakterizovala problémy s 

prilákaním návštevníka do múzea pôsobiaceho vo vidieckom prostredí a informovala o 

rozsahu realizovaných archeologických výskumov, ktoré sú výrazným zdrojom príjmov 

múzea, 

A. Latta (Krajské múzeum v Prešove) informoval, že hoci je prešovské múzeum zložením 

svojich zbierok vlastivedným múzeom, jeho špecializáciou s celoslovenskou pôsobnosťou sú 

dejiny hasičstva a hasičskej techniky. Preto sa orientuje na rozvíjanie kontaktov s hasičskými 

múzeami v Európe. Dôraz kladie na mobilitu zbierok a spoluprácu s ostatnými múzeami v 

PSK, 

D. Mikulík (Ľubovnianske múzeum - hrad v Starej Ľubovni) charakterizoval rozsah 

prezentačných činností a pozornosť upriamil na pozíciu hradu v Starej Ľubovni ako 

najnavštevovanejšej pamiatky na území PSK, od čoho sa odvíja i výška príjmov múzea, z 

ktorých je možné v plnej miere saturovať výkon odborných činností, vrátane vydávania 

periodických a neperiodických publikácií, 

M. Sopoliga (SNM-Múzeum ukrajinskej kultúry vo Svidníku) zdôraznil potrebu odborného 

ošetrenia slamených striech v skanzene a snahu múzea o získanie finančných prostriedkov na 

dostavbu a vybavenie vstupného objektu do skanzenu, ktorý by výrazne zvýšil komfort 

návštevníka. 

 

K bodu 2d: 

Diskusia medzi členmi P ZMS a zástupcami múzeí PSK smerovala k riešeniu aktuálnych 

problémov múzeí v oblasti digitalizácie a ochrany zbierkových fondov, stavebno-technického 
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stavu budov, ktoré múzea spravujú a otázok personálneho zabezpečenia odborných činností v 

múzeách. Diskusia sa dotkla i pomeru komerčných prezentačných činností a odborných 

podujatí múzeí a úspešnosti múzeí PSK v získavaní prostriedkov z grantových schém MK SR 

a otázky (ne)atraktivity práce v múzeu pre absolventov škôl, ktorú zúčastnení zhodnotili ako 

vážny problém. Záverečnou témou diskusie bola problematika propagácie pamäťových 

inštitúcií v PSK. M. Kobelák z odboru kultúry PSK informoval, že v kraji vznikla agentúra 

zameraná na propagáciu cestovného ruchu, ktorá postupne pripravuje propagačné materiály 

pre jednotlivé regióny kraja - vzhľadom na jej krátku existenciu bol zatiaľ týmto spôsobom 

pokrytý región Vysokých Tatier ako hlavný ťahúň turistického ruchu v kraji.  

 

K bodu 2e: 

E. Cintulová verejne poďakovala S. Mičevovi a Digitálnemu centru za možnosť zúčastniť sa 

digitalizácie zbierok a vyjadrila podporu ZMS za jeho aktivity, smerujúce k zlepšeniu činnosti 

múzeí. M. Kotorová vyjadrila poďakovanie za snahu ZMS modelovať obraz múzeí v 

spoločnosti s cieľom, aby boli vnímané ako potrebná súčasť kultúrnej sféry. Predseda P. 

Hyross v mene P ZMS vyslovil múzeám PSK plnú podporu a vyjadril presvedčenie, že zo 

strany zriaďovateľov sa im dostane podpora, ktorá bude zodpovedať dôležitosti pozície múzeí 

v spoločnosti ako pamäťových inštitúcií, spravujúcich významnú časť slovenského kultúrneho 

dedičstva. Na P. Hyross zúčastneným zástupcom múzeí a odboru kultúry PSK poďakoval za 

účasť a aktívnu diskusiu a ukončil oficiálnu časť zasadania. 

 

K bodu 3a: 

P. Hyross prítomných členov P ZMS informoval o požiadavke MK SR na nomináciu 

zástupcov ZMS do dotačných komisií.  

Ú 28/2014 Predloženie návrhov zástupcov ZMS do dotačných komisií: 

- predložiť návrhy nominácií mailom predsedovi ZMS 

 Z: všetci členovia P ZMS    T: 27. 11. 2014 

 

K bodu 3b: 

P ZMS sa zaoberalo návrhom na ďalšiu žiadosť o pridelenie finančných prostriedkov z 

grantového systému MK SR na oslavy 25. výročia vzniku ZMS v roku 2015. Predbežne boli 

náklady na usporiadanie a zabezpečenie kolokvia počas valného zhromaždenia v roku 2015 a 

vydanie pamätnej publikácie/brožúry vyčíslené na cca 7000 €. P ZMS sa zaoberalo 

možnosťou vylúčiť jednu zo žiadostí, schválených na svojom októbrovom zasadnutí, väčšinou 

hlasov však bol prijatý záver, že za ZMS budú podané spolu tri žiadosti - dve schválené na 

októbrovom zasadnutí (preklad publikácie „Guidelines to Improve Museum Quality and 

Standards“ a príprava publikácie „Poklady Európy v slovenských múzeách“) a tretia 

zameraná na oslavy 25. výročia vzniku ZMS. 

Ú 24/2014 Návrhy na granty v roku 2015  

- pripraviť tretiu žiadosť o grant z rozpočtu MK SR na rok 2015: 

Z: Hyross, Kochanová    T: 24. 11. 2014 

 

K bodu 3c:  

M. Demko členov P ZMS informoval o programe a priebehu zájazdu do Poľska, ktorý 

prebehol bez problémov a k všeobecnej spokojnosti zúčastnených. Ako organizátor 

zaznamenal iba pozitívne ohlasy, čo potvrdili i tí členovia P ZMS, ktorí sa zájazdu zúčastnili.   

 

K bodu 3d:  
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- P. Hyross členov P ZMS informoval o zámere na rokovanie valného zhromaždenia predložiť 

návrh na prijatie výkonného zamestnanca na dohodu alebo skrátený úväzok v rámci 

sekretariátu ZMS. 

- I. Kaczarová členov P ZMS informovala, že jej zamestnankyni bol v SNM-Múzeu Bojnice 

odmietnutý členský preukaz ZMS s odôvodnením, že k nemu nepredložila zamestnanecký 

preukaz múzea, v ktorom pracuje. Takýto preukaz ani predložiť nemohla, keďže Novohradské 

múzeum a galéria v Lučenci pre svojich zamestnancov preukazy nevydáva. P. Hyross tému 

uzavrel s tým, že bude ako jeden z bodov programu predložená na rokovanie valného 

zhromaždenia v roku 2015, kde budú prítomní požiadaní o prijatie stanoviska k uznávaniu 

preukazov ZMS členskými múzeami. 

 

K bodu 4: 

P. Hyross ukončil výjazdové zasadnutie P ZMS a prítomným poďakoval za účasť. Ďalšie 

zasadnutie P ZMS sa uskutoční v januári 2015 - presný termín bude stanovený dodatočne.  

 

V Banskej Bystrici 13. novembra 2014. 

Zapísal: D. Hupko. 


